

Handschriften / Autographen

Tagebuch von Heinrich Wilhelm Ludolf.

Ludolf, Heinrich Wilhelm

o.O., 13.01.1701-31.10.1711

23. - 30. November 1703

Nutzungsbedingungen

Die Digitalisate des Francke-Portals sind urheberrechtlich geschützt. Sie dürfen für wissenschaftliche und private Zwecke heruntergeladen und ausgedruckt werden. Vorhandene Herkunftsbezeichnungen dürfen dabei nicht entfernt werden.

Eine kommerzielle oder institutionelle Nutzung oder Veröffentlichung dieser Inhalte ist ohne vorheriges schriftliches Einverständnis des Studienzentrums August Hermann Francke der Franckeschen Stiftungen nicht gestattet, das ggf. auf weitere Institutionen als Rechteinhaber verweist. Für die Veröffentlichung der Digitalisate können gemäß der Gebührenordnung der Franckeschen Stiftungen Entgelte erhoben werden.

Zur Erteilung einer Veröffentlichungsgenehmigung wenden Sie sich bitte an die Leiterin des Studienzentrums, Frau Dr. Britta Klosterberg, Franckeplatz 1, Haus 22-24, 06110 Halle (studienzentrum@francke-halle.de)

Terms of use

All digital documents of the Francke-Portal are protected by copyright. They may be downloaded and printed only for non-commercial educational, research and private purposes. Attached provenance marks may not be removed.

Commercial or institutional use or publication of these digital documents in printed or digital form is not allowed without obtaining prior written permission by the Study Center August Hermann Francke of the Francke Foundations which can refer to other institutions as right holders. If digital documents are published, the Study Center is entitled to charge a fee in accordance with the scale of charges of the Francke Foundations.

For reproduction requests and permissions, please contact the head of the Study Center, Frau Dr. Britta Klosterberg, Franckeplatz 1, Haus 22-24, 06110 Halle (studienzentrum@francke-halle.de)

[urn:nbn:de:gbv:ha33-1-176785](https://nbn-resolving.org/urn:nbn:de:gbv:ha33-1-176785)

Novemb. 23. ♀. Hus. 11. 22. וארשתיך לי' אמונה
אברהם אבינו. Postquam Deus animam
nostram sibi desponsavit illa fide, quae
est vivificatio Veritatis in anima nostra,
tandem in illa luce, quae est veritas,
videmus lucem et cognoscimus Deum.

30 ♀ The comparison which Dr. Miller
made last Sunday, between a Taylor comfort-
ing a prisoner, and fetching from reason
comfort against the misery of this life
was very p. p. As in the Newlife where
Spirit soul and body are sanctified, God
rules all the faculties of soul and body, and
where he rules, there is his kingdom and
there must be happiness. So on the other
hand reason, will and passions are under
confinement of the Hellish Tyrant in
an unregenerate State. The worst is that
when they flatter us most the more dread-
fully they deceive us, and after they
have trepanned us the more cruelly they
torment us. So that there is nothing
so true as

אין שום דבר